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Ledamöter 

 
Ersättare 

Rosa Lundmark (V) ordf. 

Gustav Johansson (M) 

Eva Solberg (M) 

Björn Wredberg (M) 

Erika Wing (M) 

Kristiina Katajikko (M) 

Lena Kling (FP) 

Parvin Araghi (S) 

Jimmy Lindgren (S) 

Åsa Öckerman (MP) 

Sarah Johansson (MP) 

 
 

 

Tjänstgörande ersättare  

Henrik Virro (M) 

Kristina Öberg (S) 

 

 
 

Anna Ersson (M) 

Ellinor Fornebrant (M) 

Joakim Gräns (M) 

Mohamoud M. Enow 

(M) 

Peter Backlund (FP) 

Hanna Jokio (S) 

Love Edenborg (MP) 

Daniel Pollak (MP) 

Lars Sterneby (V) 

 

 

 

 

 

Tjänstemän 

Lena Lundström Stoltz, stadsdelsdirektör, Ulrika Klemetz  

Leif Kananen, Kersti Tagesson, Kristina Goldring,  

Elisabeth Richter Hagert, Gunilla Ekstrand, avdelningschefer    

Personalföreträdare 

Yvonne Enehall, Kommunal, Bo Samuelsson TCO 

 
Justering 

2014-02-12 

 

Sekreterare 

Inga-Karin Mellberg 

Ordförande Ledamot 

Rosa Lundmark (M)                   Eva Solberg (M) 
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§ 1  

 
Val av justerare och dag för justering 

Vice ordföranden Rosa Lundmark utsågs att vara dagens ordförande. 

Ordföranden utsågs att tillsammans med ledamoten Eva Solberg 

justera dagens protokoll. Ordföranden meddelade att justering sker 

onsdag den 12 februari 2014. 
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§ 2   

Godkännande av dagordning  

Den utsända dagordningen godkändes. 
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§ 3   

Anmälan av föregående protokoll 

Protokollet från nämndens sammanträde den 12 december 2013 

anmäldes justerat den 17 december och protokoll från den 2 januari 

2014 anmäldes justerat den 2 januari 2014. Protokollen läggs till 

handlingarna. 
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§ 4   

Boulebana i Vårflodsparken – svar på medborgarförslag 

Beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på 

medborgarförslag.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            
 

 
Ärendet 

Stadsdelsnämnden har mottagit ett medborgarförslag om att anlägga 

en boulebana i Vårflodsparken. Förvaltningen föreslår att förslaget 

avstyrks då befintliga anläggningar prioriteras före nya anläggningar. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i et tjänsteutlåtande 

daterat den 19 december 2013.  

Dnr 1.2.4.-836/2013 

 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Utegym i Lindeparken- svar på medborgarförslag 

Beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på 

medborgarförslag. 

 

 
 

Ärendet 

Stadsdelsnämnden har mottagit ett medborgarförslag om att anlägga 

ett utegym i Lindeparken i Enskede Gård.    

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 19 december 2013. 

Dnr 1.2.4.-710/2013 

 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 
Yrkanden 

Ledamöterna Eva Solberg m.fl.(M), Lena Kling (FP) yrkade bifall till 

förvaltningens förslag. 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), med biträde av ledamoten 

Parvin Araghi m.fl. (S), yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

Ledamoten Åsa Öckerman m.fl.(MP) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut. 

 
 

Reservation 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamöterna Parvin Araghi, 

Jimmy Lindgren, tjänstgörande ersättaren Kristina Öberg alla (S), 

reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 

”Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda 

lokalisering, omfattning och kostnad för ett utegym i Lindeparken och 

återkomma till nämnden med dessa uppgifter. 

 

Det är långt till utegym från Enskede, visar förvaltningens analys. Att 

man skissar på ännu en plats med uteredskap i Årsta samtidigt som 

man avvisar ett utegym i Lindeparken har vi svårt  

att se logiken i. Medborgarförslaget om utegym är både bra och 
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intressant. I ett första steg behöver bland annat storlek och kostnader 

bli utredda.” 

 
 Reservation 

Ledamöterna Åsa Öckerman, Sarah Johansson båda (MP) reserverade 

sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 

”1. Att medborgarförslaget tillstyrks i sin helhet. 

2. Att förvaltningen utreder när i tid, med hänsyn till planerade 

nybyggnationer och ekonomiska förutsättningar, ett utegym kan 

anläggas i Lindeparken.  

3. Att därutöver anföra: 

Miljöpartiet uppfattar medborgarförslaget som väl genomtänkt och 

realistiskt. Dessutom är möjligheten att komma med 

medborgarförslag, och att få gehör för sina idéer, i sig något viktigt att 

värna om. Även om alla förslag inte går att genomföra så skulle fler 

förslag kunna tillstyrkas med ett längre tidsperspektiv. Lindeparken är 

kanske inte den mest prioriterade platsen för ett utegym under 2014, 

men med hänsyn till en ökande befolkning och nybyggen i 

närområdet, bör det åtminstone inom några år finnas tillräckligt 

befolkningsunderlag för ett utegym i området. Lämplig tidpunkt för 

anläggandet bör därför utredas av förvaltningen i samarbete med 

stadsbyggnadskontoret.”     
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§ 6   

Verksamhetsberättelse VB  2013 för Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd 

 

 
Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner verksamhetsberättelsen med bokslut 

2013 och överlämnar den till kommunstyrelsen. 

 

2. Stadsdelsnämnden begär ombudgetering med 3,1 miljoner kronor 

för parkinvesteringsmedel. 

 

3. Stadsdelsnämnden godkänner förskolans kvalitetsredovisning 

2013. 

 

4. Stadsdelsnämnden godkänner Patientsäkerhetsberättelse 2013. 

 

5. Beloppsgränsen för poster som har periodiserats manuellt 

fastställs till 20 000 kronor per tillfälle. 

 

6. Nämnden beslutar att ackumulerat netto 37,7 miljoner kronor 

avseende resultatenheterna överförs till 2014. 

 

7. Paragrafen justeras omedelbart 

  
 

 

Ärendet 

Stadsdelsnämnden har bidragit till kommunfullmäktiges tre 

inriktningsmål samt mål för verksamhetsområdena under 2013. 

Merparten av nämndens egna mål samt årsmål för indikatorerna 

uppnås helt eller delvis. Så gott som samtliga aktiviteter har 

verkställts under året. Mål och indikatorer som inte uppnås fullt ut rör 

framförallt individ- och familjeomsorg, stöd och service till personer 

med funktionsnedsättning, stadsmiljö och förskola samt 

sjukfrånvaron. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 22 januari 2014. 

Dnr 002-2014-1.2.1. 
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Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Eva Solberg m.fl. (M), ledamoten Lena Kling (FP) 

”Alliansen inom Enskede Årsta Vantör SDN kan med detta 

nämndbeslut lägga ytterligare ett år bakom oss med 

kvalitetsförbättringar inom verksamheterna. Valfrihet inom 

verksamheterna har stärkts ytterligare med hänvisning till vad 

medborgarna i Stockholm önskat i det senaste kommunvalet 2010.  

 

Nämndens ekonomiska resultat för bokslutsår 2013 visar på en god 

prognossäkerhet och en god ekonomistyrning över året med ett 

överskott efter överföringar om 1,4 mnkr. Det konstateras att 

avvikelsen till det positiva endast har utfallit med några tiondels 

procent mot nettobudget. En stabil ekonomi är grunden för ett fortsatt 

hårt arbete med kvalitetsförbättringar och förmåga att kunna hantera 

eventuella kostnadsdrivande yttre faktorer. 

 

Trots olika utmaningar under 2013 har förvaltningens olika 

verksamhetsområden ständigt utvecklats. Förbättringsarbetet har på 

många håll nått ut till stadsdelens medborgare i form av ökad service 

och högre kvalitet. 

 

Tillsammans med vår starka Verksamhetsplan 2014 tar vi nu sats mot 

att söka förnyat mandat för vår politik. Med detta vill vi också visa för 

väljarna vid de allmänna valen i september varför alliansens politik 

står för trygghet, stabilitet och kvalitet.” 
 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamoten Parvin Araghi m.fl. 

(S)”   

 ”Vi tackar personalen i förvaltningen och i entreprenader med flera 

verksamheter som finansieras med nämndens budget, för ett bra arbete 

utifrån de förutsättningar som ges.  

Verksamhetsberättelsen säger inte allt – exemplet trygghet visar 

varför 

Verksamhetsberättelsen handlar om hur det har gått med budgeten och 
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främst de politiska målen för fritid, förskola, äldreomsorg, socialtjänst 

och stadsmiljö som förvaltningen ansvarar för. Nämnden klarar de 

flesta av alliansens mål, men verkligheten är mer komplex. Andra 

undersökningar visar sämre resultat. Mål och måluppfyllelse har ett 

för snävt perspektiv. Det är därför som mål om trygghet är helt 

uppfyllda, trots att många omständigheter talar emot: 

Vårens sociala oroligheter i Hagsätra, Rågsved, Östberga och Dalen, 

sommarens nedbrända fritidshem på Snösätraskolan och fritidsgården 

i Östberga, höstens dödsskjutningar i Örby och Östberga samt vinterns 

naziklotter i Hagsätra med flera områden.  

 

Vi har sedan länge flest hemlösa av alla stadsdelsnämnder. Nu har vi 

även flest EU-migranter som bor i eländiga skjul, husvagnar och tält i 

skogen. Att otryggheten ökar ser vi också i höjda kostnader för akut 

boende på vandrarhem, hotell och härbärge.  

 

Något färre är nöjda med tryggheten i vårt stadsdelsområde enligt 

stadens medborgarundersökning, som har ett begränsat värde men 

ändå används av staden. Resultatet i vårt område är också lägre än för 

staden totalt. 

 

Tryggheten för äldre i det egna boendet sjunker enligt stadens 

undersökning.  Det har sjunkit från 92 till 89 % i vård- och 

omsorgsboende mellan 2012 och 2013 och från 88 till 85 % i 

hemtjänsten. Dock har tryggheten i LSS-boende ökat från 85 till  

91 %. 

 

Mål om trygghet måste alltså omfatta alla, främst de som har det 

sämst och drabbas mest av otrygghet. Målet måste också sättas högre. 

När indikatorn 71 % för upplevd trygghet där folk bor, nästan är 

uppnådd (70 %), är samtidigt 30 % av befolkningen faktiskt otrygga. 

Målet behöver också mätas i ett brett perspektiv. Att mål uppfylls är 

således inte tecken på att allt är bra. Ett trygghetsområde som 

utvecklats positivt är dock arbetet mot våld i nära relationer.   

 

Verksamhetsberättelsen missar halva verksamheten – 

entreprenader har en egen fil 

Verksamhetsberättelsen säger inget om hur det gått för entreprenader 

och andra privat drivna och offentligt finansierade verksamheter. De 

motsvarar ungefär hälften av nämndens budget. Bristen på insyn i det 

samlade resultatet är en allvarlig demokratibrist. Många beslut fattas 

bakom stängda dörrar i företagens styrelser. Vi förtroendevalda kan 
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inte stå till svars inför medborgarna och det blir otydligt för 

medborgarna vem de ska ställa till svars. Resultatet grundas således 

på majoritetens verksamhetsplan, som på viktiga områden radikalt 

skiljer sig från vad våra partier står för. För oss är välfärden en 

förutsättning för att kunna utjämna människors levnadsvillkor. Vi tar 

avstånd från mål att privatisera till varje pris, som riskerar att öka 

segregeringen. Vetenskapligt stöd saknas för att konkurrensutsättning 

ökar kvaliteten.  

 

Nämndens budget kunde varit större 

Nämndens överskott om 1,4 mnkr betyder att tilldelad budget i princip 

har gått till verksamheten, vilket är bra och som det ska vara. Under 

mandatperioden har dock mer än 50 mnkr lämnats tillbaka till 

stadshuset. Det är pengar som vi hade behövt för att utjämna 

skillnader, förbättra stadsmiljön och arbetsförhållandena för 

medarbetare. Vi hade till exempel haft råd att både behålla 

friskvårdstimmen och subventionera friskvårdskort. Barnfattigdomen, 

gymnasiebehörigheten, arbetslösheten och ohälsan skiljer sig mycket 

mellan våra stadsdelar. Om vi räknar de miljontals kronor i vinster 

som avknoppade verksamheter genererat genom åren, hade vi kunnat 

satsa mycket mer på klimat- och miljöarbete, heltider, förebyggande 

arbete, tidiga insatser för personer med missbruk, motverkat 

hemlösheten, arbetat mer för att minska narkotikans utbredning etc. 

 

Bara en tredjedel nöjd med kulturlivet och konstgräs fattas 

fortfarande i Rågsved 

Trots att förvaltningen arbetar mycket med kultur och hälsa och ska 

ha uppskattning för det (måluppfyllelsen inom entreprenaderna 

redovisas inte), krävs mera från staden. Att våra invånare är helt nöjda 

med kultur och idrott motsägs av medborgarundersökningen. Bara en 

tredjedel är nöjda med kulturlivet i stadsdelsområdet. Möjligheten för 

unga att ta del av och utöva kultur anses vara sämre än för staden 

totalt. Nöjdheten med idrottsanläggningar och spontanidrott har 

minskat. Däremot är vi och Skarpnäck bäst på ledarledda aktiviteter i 

idrottsföreningar. Samtidigt har vi stor brist på konstgräsplaner, vilket 

har framförts på stadsdelsnämndens öppna möten. De nya 

konstgräsplaner som nu inför valet utlovats och ska anläggas i Årsta 

och Enskede är välbehövliga, men Rågsved blir som vanligt utan. 

 

En hållbar livsmiljö kräver högre mål 

Nämnden bör vara föregångare i klimat- och miljöfrågor och minska 

utsläppen av växthusgaser i verksamheterna och även uppmuntra 
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medborgarna att minska utsläppen. Det är därför roligt att målet om 

hållbar livsmiljö nås för 2013. Om även den ökade biltrafiken till följd 

av det stora antalet hemtjänstutförare hade mätts, hade vi dock haft 

sämre resultat. Att andelen verksamheter som sorterar matavfall för 

biologisk behandling nu är 71,4% är mycket bra. Målet hade kunnat 

vara högre än 45 %! Vi vet tyvärr inte hur många privat drivna 

verksamheter som sorterar matavfall. Om staden hade infört insamling 

av matavfall i flerfamiljshus hade resultatet varit bättre. Vi borde 

också ha insamling på Slakthusplan! Andel miljöbränslen har ökat 

rejält och överträffar målet, vilket är mycket bra. Sämre har det gått 

för andelen ekologisk mat, som med 25,36 % visserligen överstiger 

det låga målet 15 %, men är något lägre än 2012 då det var 26 %. Vi 

anser att målet borde ha satts till minst 40 %.  

 

Plus och minus i stadsmiljön 

Den uppryckning som har gjorts när det gäller lekplatser, parkbänkar, 

tillgänglighet etc. har varit helt nödvändig, eftersom det har varit 

eftersatt och medborgarna blir allt mer kritiska. Andelen i Enskede-

Årsta-Vantör som är nöjda med Stockholm som en ren och välstädad 

stad har enligt medborgarundersökningen minskat och vi är sämre än 

staden totalt.  Nöjdheten med renhållning och skötsel av parker och 

grönområden fortsätter att sjunka och är nu bara 54 %.  

Våra förortscentrum behöver utvecklas, men nästan inget händer. 

Otryggheten på Gullmarsplan består. Programarbetet för Högdalen är 

inte redovisat för medborgarna, trots att det aviserats i snart åtta år. 

Planen att flytta en förvaltning till Rågsved har inte förverkligats. 

Byggplaner som fokuserar på så kallad stadsmässighet riskerar att 

förstöra viktiga värden i våra stadsdelar. Istället vill vi bygga på ett 

sätt som smälter in i området och värnar klimat och ekologi. I 

Rågsved hotas de gröna värden som gör området attraktivt genom 

beslutet att ge markanvisningar för att bygga i friområdet. 

Medborgarna har körts över i den frågan.  

 

Ekonomiska biståndet speglar samhällets brister 

Vi har ett underskott med 5,9 mnkr inom ekonomiskt bistånd trots en 

stram handläggning. Den ekonomiska utsattheten är stor för många 

människor. Framförallt beror det på en otryggare a-kassa och 

sjukförsäkring och en bostadsmarknad som snart är stängd för de som 

saknar inkomst och kapital. Alla får inte heller SL-kort och blir därför 

instängda i sin stadsdel. Vår nolltolerans mot vräkning av barnfamiljer 

är viktig, men hjälper inte barnfamiljer som aldrig fått en bostad. Det 

är bra att förvaltningens arbete med sjukskrivna med komplexa 
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problem har blivit bättre. Att koda om från sjuk till arbetslös räcker 

inte som förvaltningen skriver. Staden måste ge fler möjligheter till 

arbetsträning, praktik, utbildning och anställning. Att vi har 

resurscoacher verkar nödvändigt, men är också ett tecken på att 

jobbtorgen inte räcker till. Fortfarande lever 4,66 % av våra barn i 

familjer med ekonomiskt bistånd, vilket är högre än staden totalt. Om 

statistiken bryts ner till stadsdelsnivå, skulle barnfattigdomen variera 

kraftigt och vara mycket hög i några stadsdelar. 

 

Förskolan bra men kan bättre – både vad gäller förskollärare och 

barnskötare 

Nämnden måste klara att både ge fler barn plats och att värna och höja 

kvaliteten i förskolan. Andelen förskollärare är endast 37 procent, 

samma som förra året, två procentenheter lägre än målet i år och fem 

procentenheter lägre än stadens mål. Förskolelärarbristen gör det 

svårare att leva upp till läroplanen. Vi behöver bli bättre på att anställa 

nyutbildade förskolelärare som gjort sin verksamhetsförlagda 

utbildning hos oss. Statistiken visar att det bara är en fjärdedel av dem 

som anställts de senaste två åren. Fler förskollärare behöver utbilda 

sig till handledare i verksamhetsförlagd utbildning, för att i därigenom 

kunna öka andelen förskollärare.. I praktiken är det våra barnskötare 

som bär upp förskolan. De måste erbjudas god fortbildning och de 

outbildade måste få grundutbildning. Att barngruppernas storlek har 

minskat är bra, liksom att andel nöjda föräldrar har ökat något. Att 

öppna förskolan i Rågsved inte heller under 2013 kunde flytta tillbaka 

från Högdalen försämrar tillgängligheten. De 2,7 mnkr som 

vårdnadsbidraget kostat hade kunnat bekosta mer utbildning och löner 

i förskolan. 

 

Fritiden är nu hbt-certifierad – men behövs också 

genusperspektiv 

Vi har en bra fritidsverksamhet och fältverksamhet, men mer behöver 

göras för att fritiden ska vara lika tillgänglig för flickor som för 

pojkar. Det skulle behövas ett tydligt genusperspektiv, så att pojkars 

behov inte är norm utan att båda könens behov blir lika tillgodosedda. 

Att flera fritidsgårdar har hbt-certifierat sig är mycket glädjande. Med 

certifieringens fokus på människors lika värde kommer det 

förhoppningsvis att bidra till att genusperspektivet uppmärksammas 

mer. Däremot saknar vi fortfarande mötesplatser för unga över 18 år. 

Parkleken Rågdalen som drivits på entreprenad fram till mitten av 

hösten borde med hänsyn till det sociala behovet ha fått resurser för 
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att ha öppet under helger och hela sommaren. Överskottet inom 

fritiden visar att det skulle ha funnits möjligheter att prioritera detta. 

Stora behov hos barn och ungdom  
Även detta år har präglats av underskottet inom barn och unga. 

Förhoppningen har varit att omorganisationen ska stabilisera 

verksamheten och leda till att barn och unga får de insatser som de 

behöver och att arbetsmiljön blir god. Underskottet om 10,8 mnkr 

visar att behoven varit större än budgeten. Vi har hela tiden betonat att 

besparingar inte får stå i strid med barns bästa. Det finns stora sociala 

problem i området. Anmälningar strömmar in. Upplevelsen av 

tillgängligheten har minskat på utredningssektionerna enligt 

brukarundersökningen. Arbetet med sociala insatsgrupper är positivt 

och bör läggas in i ordinarie verksamhet. Trots bra metoder i 

öppenvård måste barn och unga ibland placeras. Det är därför viktigt 

att kartlägga vilka som öppenvården har svårt att klara, för att inte 

fördröja placeringar som måste göras. Vi konstaterar att nämnden 

behöver fortsätta att noga följa kvaliteten och den nya organisationen, 

så att vi kommer tillrätta med de allvarliga brister som konstaterats 

tidigare. 

Vi beklagar att majoriteten lade ned Rågsveds ungdomsmottagning, 

som före majoritetens omorganisation var populär och väl sedd i 

området. Ungdomsmottagningen på Gullmarsplan hade i januari 

mellan en och en halv till två veckors väntetid för bokade besök hos 

barnmorska och upp till en och en halv månads väntetid hos kurator 

för de som väntar längst. Visst är det bra med lördagsöppet men drop-

in efter skoltid finns bara på torsdagar. Samverkan mellan 

förvaltningen och skolan är sju år efter sammanslagningen och 

centraliseringen fortfarande ett utvecklingsområde. Att förvaltningen 

trots planerat projekt för samverkan med Rågsvedsskolan och 

beviljade pengar från socialförvaltningen inte får veta att årskurs 5-9 

ska läggas ned till hösten visar stora brister i stadens samordning. 

Missbruksgarantin klaras inte - och bostadsbristen ökar 

Missbruksvården har överskott om 3,2 mnkr, samtidigt som 

kvalitetsgarantin om besökstid inom en vecka inte uppfyllts. 

Utredningstiden har i en del fall överskridit två månader. I slutet av 

året framkom samverkansproblem inom den integrerade 

beroendemottagningen, som bland annat ledde till att både brukare 

och personal uppfattade att mottagningen skulle läggas ned. 

Mottagningen behöver vara kvar både för att förebygga att de som har 

lättare problem kan få tidig hjälp och att fler av dem som lider av 

samsjuklighet kan få hjälp. Behoven är så stora att missbruksvården 

behöver använda hela sin budget, och kvalitetsgarantin ska givetvis 
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hållas. 

 

Att kostnaden för härbärgen ökat med 1,2 mnkr och att förvaltningen 

fått 12 färre försöks- och träningslägenheter från bostadsförmedlingen 

är oroväckande. Det bekräftas av rapporten av ej verkställda beslut där 

vi hade nio ej verkställda beslut om träningslägenheter. Ett beslut 

verkställdes. I de åtta andra fallen hade bostadsförmedlingen inte ens 

lämnat ett erbjudande.  

Inom socialpsykiatrin ökar antalet personer och antalet timmar med 

boendestöd, eftersom fler personer mår sämre och behöver mer stöd. 

Det är roligt att så många brukare är nöjda med boendestödet. 

Samtidigt ser vi att antalet personer med sysselsättning minskar och 

även antalet beslutade timmar. Det är oroväckande eftersom 

sysselsättning är en mycket viktig del i rehabiliteringen. Att betydligt 

färre nu vet var de ska lämna synpunkter och klagomål är inte 

acceptabelt, och det är bra att en fokusgrupp ska diskutera hur det kan 

förbättras. 

 

Onödigt högt underskott på grund av sanktionsavgifter 

Stöd och service till personer med funktionsnedsättningar har i många 

är gått med underskott och behöver större budget för att tillgodose 

behoven. Att underskottet späds på med sanktionsavgifter om 1,6 

mnkr är en följd av en misslyckad bostadspolitik. Måluppfyllelsen för 

flera indikatorer ligger under KF:s och nämndens årsmål, vilket visar 

att det också behövs kvalitetsförstärkningar. Vi har ännu ett år fått noll 

nya omsorgslägenheter, vilket är oacceptabelt. Strategin att bygga om 

befintliga tillgängliga lägenheter till gruppbostad har med rätta 

kritiserats för att ställa två grupper mot varandra. Vi har i många år 

ansett att nämnden måste pröva möjligheten till omsorgslägenheter i 

varje bostadsprojekt. Incitamenten för stadsdelsnämnderna att bygga 

nya omsorgslägenheter måste också förbättras. 

Kommunala hemtjänsten i underläge 

Äldreomsorgen har bra måluppfyllelse i flera delar, men det finns 

också brister. Andelen nöjda omsorgstagare i hemtjänsten i ordinärt 

boende har minskat med fyra procentenheter jämfört med förra året 

och når inte målet. Omsorgstagarnas upplevelse av hur de kan påverka 

hjälpen har minskat med fem procentenheter sedan förra året och 

missar målet med fyra procentenheter. Brister finns i 

dokumentationen både i vår egen och privat driven äldreomsorg. 

Sammantaget skulle vi behöva ökad bemanning i äldreomsorgen för 

att personalen ska hinna med de äldres behov, hinna dokumentera, gå 



 

ENSKEDE-ÅRSTA-VANTÖRS  
STADSDELSNÄMND 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

6 FEBRUARI 2014 
NR2 /2014 

BLAD 16 
 

 

 Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 4, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

på fortbildning och friskvård etc. och för att personalen inte ska 

behöva slita så hårt. 

Under året har Enskede Nya servicehus tagits tillbaka till kommunal 

drift, efter åren med Carema som skötte verksamheten allt sämre och 

där vi inte ville förlänga avtalet. Vi konstaterar att staden får ökade 

kostnader för att rusta upp lokalerna efter den privata entreprenören. 

Nu är det viktigt att de boende får uppleva att verksamheten blir 

bättre.  

Trenden att färre väljer vår hemtjänst måste brytas, även om det är 

svårt att konkurrera med privat hemtjänst som får sälja tilläggstjänster 

med rut-avdrag. En mycket viktig kvalitetsfaktor är 

personalkontinuiteten. Alla våra enheter har underleverantörer för 

städning och inköp, medan privata i regel inte har det. Eftersom äldre 

inte vill ha hjälp av för många, kan det leda till att privat hemtjänst 

föredras. Äldreomsorgen behöver tänka på det. Dessutom har äldre i 

Rågsved och Hagsätra inte heller detta år erbjudits möjlighet att välja 

kommunal hemtjänst. 

Arbetet för heltid går sakta – men bättre än i privata 

entreprenader 

Personalen är den viktigaste resursen för att uppnå god kvalitet. 

Heltidsanställningar och fasta anställningar är viktiga för tryggheten. 

Arbetet för att erbjuda heltid till deltidsanställda i förvaltningen går 

för långsamt, när bara 18 anställda har erbjudits heltid. Samtidigt är 

det betydligt färre heltidsanställda i entreprenaderna. Andelen 

timanställningar är lägre i kommunen än i entreprenaderna, förutom 

inom servicehusen. Det är mycket viktigt att analysera varför det ser 

ut på det sättet.  Statistiken visar att när nämnden beslutar om 

upphandling beslutas samtidigt med stor säkerhet att personalens 

villkor försämras. 

Personalomsättningen är en viktig faktor för nämnden att följa med 

regelbundenhet. Uppgifter om att vuxenavdelningen har en 

personalomsättning på 16,33 % mycket oroväckande. 

Att andelen män har ökat något bland medarbetarna tycker vi är bra, 

även om de ändå bara är 14 %. För att öka andelen män måste staden 

höja lönerna i de kvinnodominerade yrkena.  

 

Lokal utveckling i Rågsved borde ingå i ordinarie budget 

Det är bra att arbetet med lokal utveckling redovisas i 

verksamhetsberättelsen. Dock är dt svårt att dra slutsatser om 

resultatet när inte målgruppernas storlek redovisas. De insatser som 

bedrivs bör rymmas inom ordinarie verksamheter, men det kräver 

utökad budget. 
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Privata Fritidsverksamheten – entreprenader 

I verksamhetsberättelsen ser vi bara den kommunalt drivna 

fritidsverksamheten, som täcker endast omkring 50 % av 

stadsdelsområdet. Måluppfyllelsen för den privat drivna verksamheten 

syns inte, trots att verksamheten är lika viktig för de unga och för 

nämnden som finansierar verksamheten. Genom 

verksamhetsuppföljningar vet vi att det har funnits brister. Nu är 

verksamheten under ny upphandling, vilket vi motsatte oss. Alliansens 

konkurrensutsättning har prövats och vi kan inte se att verksamheten 

har blivit bättre för det.  Istället ökar de administrativa kostnaderna 

och kontinuiteten i fritiden riskerar att försvagas. 

Privat äldreomsorg - entreprenader med mera  

Under året granskas och följs den privata äldreomsorgen upp genom 

verksamhets- och avtalsgranskningar. Positivt för det gångna året är 

att förvaltningen tillmötesgått önskemål från oppositionen om 

förbättrade kvalitetsuppföljningar och att kvalitén på de granskningar 

och redovisningar som lämnas till nämnden därmed ytterligare har 

förbättrats. Nu väntar vi på att kvalitéerna i de privata verksamheterna 

ska öka i samma omfattning. Det verkar dock inte troligt med tanke på 

de accepterande beslut som nämndens majoritet fattar till följd av 

granskningarna. Över tid kvarstår nämligen de kvalitetsbrister som 

påverkar de äldres vardag och möjlighet till högre livskvalité. I de 

anbud som antagits där särskilda åtagande, många gånger med 

mervärde i anbudet, har ett stort antal av dessa löften inte genomförts. 

Omkring 75 % av alla privata enheter har bristfällig lagstadgad 

journalföring och 65 % utarbetar endast delvis vårdplaner för de 

boende. Rehabilitering är på flera enheter eftersatt och på några 

enheter saknas även utrustning för sjukgymnastik. Gemensamt för alla 

dessa brister är att de antingen har uppkommit under året eller är 

brister som återkommer år efter år. Trots våra förslag om förbättringar 

och åtgärder mot de privata utförarna för att häva dessa brister har 

majoriteten godkänt förhållandena som acceptabla vid 

beslutstillfället.”  
Särskilt uttalande 

Ledamoten Åsa Öckerman m.fl. (MP) 

”Liksom förra året vill vi peka på att verksamhetsberättelsen är delvis 

svår att tyda. En liten förbättring har dock skett med mer förklarande 

text. Vi anser det viktigt att dokument som ska bilda uppfattning om 

nämndens samlade resultat ska vara tydliga och även innehålla 

information som gör det möjligt att få en uppfattning om vilka 

osäkerheter som informationen innehåller. Verksamhetsberättelsen och 



 

ENSKEDE-ÅRSTA-VANTÖRS  
STADSDELSNÄMND 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

6 FEBRUARI 2014 
NR2 /2014 

BLAD 18 
 

 

 Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 4, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

tertialrapporterna är det verktyg som stadsdelsnämnderna har för 

uppföljning av de skattefinansierade verksamheterna. 

 

När det finns vinstdrivande privata utförare som har omfattande 

uppdrag som specificeras i avtal blir det oerhört viktigt att säkerställa 

och tydliggöra om kvalitet uppnås eller inte. Det blir en 

demokratifråga, om det inte möjligt för oss politiker och intresserade 

medborgare att få en uppfattning om hur kvalitetsmål är satta och i 

vilken grad de uppnås kan förtroendet för offentliga myndigheter och 

skattesystemet skadas. Här har nämnden sedan flera år jobbat intensivt 

med regelbundna ärenden om uppföljningar av såväl privata utförare 

som egna verksamheter inom äldreomsorgen, vilket är mycket 

positivt. Dessa hade dock kunnat fungera ännu bättre som 

kvalitetsutvecklare om redan vid avtalsskrivningarna funnits med 

paragrafer om vitesföreläggande vid dålig måluppfyllelse eller andra 

brister. Det är bra att riskbedömningarna för fall, undernäring och 

trycksår genomförs fullt ut även om åtgärderna mot undernäring 

fortfarande behöver utvecklas.  

Liksom tidigare år anser vi att ambitionsnivån är för låg på 

miljöområdet. Andelen ekologiska livsmedel inom stadens egna 

verksamheter är liksom tidigare år förhållandevis hög. Jämfört med 

förra året ser vi dock en liten minskning från 26 % till 25,36 %. 

Ambitionsnivån måste höjas och vi anser att målet för stadsdelen bör 

ligga på 40 %. 

Elanvändningen har sjunkit från en hög nivå men det återstår 

fortfarande mycket arbete för att nå KF:s årsmål. Det arbetet måste 

fortsatt prioriteras hårdare, då det är ett mångårigt problem. Vad är det 

som gör att just vår stadsdel har så svårt att minska elkonsumtionen? 

 

I verksamhetsberättelsen anges ökade siffror för utsortering av 

matavfall vilket ser positivt ut. Statistiken är dock missvisande och 

otydlig eftersom den mäter antalet enheter som sorterar ut matavfall 

och inte den faktiska mängden. Detta bör tydliggöras och alternativa 

mätmetoder undersökas.  

Vi anser också att förvaltningen borde föregå med gott exempel 

genom t.ex. utsortering av matavfall och energisparande åtgärder i de 

egna lokalerna och gärna visa upp genomförda förbättringar på 

hemsida eller nyhetsbrev. Detta är också en trovärdighetsfråga 

gentemot andra verksamheter i stadsdelsområdet 
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Vi är lite bekymrade för stadsdelens förskolor. Personalens 

bedömning av måluppfyllelsen har minskat. Barngrupperna har blivit 

större sedan förra året och antal barn per personal har ökat. Andelen 

förskollärare ligger still i de kommunala förskolorna trots mål om att 

öka.  

Sjukfrånvaron, som inte minskar trots att det varit en prioriterad fråga 

under året, är en annan anledning till bekymmer.  

 

Det är tråkigt att det inte tillskapats en enda ny gruppbostad, trots ett 

årsmål på 6 stycken, det tyder på problem i stadens centrala 

bostadsförsörjningsarbete. Ingen indikator finns för det i VB, men det 

har under året varit återkommande problem med att få stadsdelens 

behov av försöks-och träningslägenheter tilldelade från 

bostadsförmedlingen. 

 

Det är med glädje och stolthet vi ser tillbaka på stadsdelens 

förtjänstfulla arbete mot våld i nära relationer. Det är en oerhört viktig 

fråga där samhällsansvaret vilar tungt för att förhindra den ofta 

eskalerande, ibland livsfarliga, utvecklingen. Speciellt vill vi peka på 

betydelsen av den erbjudna behandlingen till ett stort antal vuxna som 

utsatt sin partner för våld. Att förskolorna kompetenshöjts för att 

snabbt upptäcka barn i våldsutsatta miljöer är likaså ett utmärkt 

arbetssätt. Att antalet vräkningar minskar förtjänar likaså beröm. 

 

En annan sak vi gläder oss åt är att verksamhetsberättelsen uppger att 

de medborgare som så önskar nu kan få återkoppling när de 

felanmäler t.ex.  papperskorgar, halka och snöröjning. Tidigare har 

många medborgare klagat över att inte kunna få veta om det 

åtgärdats.” 
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§ 7  

Kvalitetsgarantier 2014 

Beslut 

Stadsdelsnämnden fastställer kvalitetsgarantier för enheter vid 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning 

 
Ärendet 

En del i stadens integrerade ledningssystem (ILS) är så kallade 

kvalitetsgarantier. Kvalitetsgarantierna utgår från enheternas 

verksamhetsplaner och tilldelade resurser. De ska tydligt beskriva 

enheternas åtaganden riktade till brukarna. Förvaltningen har stämt av 

att garantierna speglar enheternas verksamhetsplaner och är rimliga i 

förhållande till resurserna samt att de överensstämmer med nämndens 

mål för 2014.   

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 13 januari 2014. 

Dnr 782-2013-1.2.1. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

 
Yrkanden 

Ledamöterna Eva Solberg m.fl.(M), Lena Kling (FP) yrkade bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamoten Parvin Arghi m.fl. 

(S) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

 
Reservation 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamöterna Parvin Araghi, 

Jimmy Lindgren, tjänstgörande ersättaren Kristina Öberg alla (S) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget;  

”1. Stadsdelsnämnden godkänner kvalitetsgarantierna. 

 

2. Förvaltningen får i uppdrag att återkomma med en 

brukarundersökning i alla verksamheter som följer upp nyttan med 

kvalitetsgarantierna ur ett brukarperspektiv. 

 

3. Förvaltningen får i uppdrag att klargöra vilken kvalitetsnivå som 
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ska gälla alla enheter inom verksamhetsområdet, oavsett om den 

uttrycks i garantier eller annan form. 

 

4. Därutöver vill vi framföra följande. 

Frågan är för vem kvalitetsgarantierna skrivs. Vad vi förstår är de till 

för brukarna, men nämnden har aldrig fått veta hur brukarna uppfattar 

garantierna. Det är därför dags att göra en kvalificerad utvärdering av 

nyttan med kvalitetsgarantierna i förhållande till arbetsinsatsen. 

Kvalitet är ett svårfångat begrepp. Det är svårt att följa upp kvalitet, 

om det inte är väldefinierat. Vad som är kvalitet för en brukare kan 

vara oviktigt för en annan. Garantierna ska visa vilken kvalitet som 

enheterna lovar med givna resurser. Spännvidden mellan garantierna 

är väl stor. Garanterad kvalitet skiljer sig i omfång mellan två 

meningar och flera sidor. I en del fall är garantierna snarlika mellan 

enheter. Vi frågor oss om utrymmet för profilering saknas eller om 

intresset för profilering inte finns? Vi vet inte heller om brukarnas 

uppfattning och synpunkter har påverkat vilka kvalitetsfaktorer som 

lyfts fram i garantierna. 

En garanti leder tankarna till kompensation om tjänsten inte uppfyller 

det som lovats. Det är en olycklig beteckning som lovar mer än den 

håller, eftersom kompensation inte ges. Oavsett i vilken form det 

uttrycks bör en minsta godtagbara kvalitetsnivå fastställas för alla 

enheter inom respektive verksamhetsområde med syftet att garantera 

likvärdighet inom förvaltningen.” 
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§ 8   

Uppföljning inom äldreomsorgen - Mårtensgårdens vård- 
och omsorgsboende inklusive Solgårdens dagverksamhet 
(Intraprenad) 

Beslut 

Rapporten godkänns. 
 

 

 

Ärendet 

Verksamhetsuppföljning samt uppföljning av avtal och anbud för 

Mårtensgårdens vård- och omsorgsboende inklusive Solgården 

dagverksamhet genomfördes under oktober 2013.   

Förvaltningen bedömer att Mårtensgården är en välfungerande 

verksamhet.  Samtidigt har avvikelser påträffats och åtgärder gällande 

avvikelserna ska vara vidtagna utifrån den tidpunkt som fastställts i 

den handlingsplan som enheten upprättat och förvaltningen 

godkänner. Avvikelserna kommer att följas upp vid ett 

avstämningsmöte i april 2014. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 17 oktober 2013. 

Dnr 828-2013-1.2.1. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 
Yrkanden 

Ledamöterna Eva Solberg m.fl. (M), Lena Kling (FP) yrkade bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamoten Parvin Araghi m.fl. 

(S) yrkade med biträde av ledamoten Åsa Öckerman m.fl.(MP) 

biträde till eget förslag till beslut.  

 
Reservation 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamöterna Parvin Araghi, 

Jimmy Lindgren, tjänstgörande ersättaren Kristina Öberg alla (S), 

ledamöterna Åsa Öckerman, Sarah Johansson båda (MP) reserverade 

sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 

” Nämnden lägger rapporten till handlingarna 
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Förvaltningen uppdras återkomma med rapport om vidtagna åtgärder 

senast till junisammanträdet 2014 

Därutöver vill vi framföra följande. 

Vi ser särskilt allvarligt på de brister i verksamheten där den enskilde 

vårdtagarens behov åtsidosätts. Brister i ledningssystem, 

dokumentation och journalhantering är kvarstående brister som 

snarast måste åtgärdas. Det är synnerligen anmärkningsvärt att den 

entreprenör som Mårtensgården tagit in för munhälsobedömning inte 

samordnar att personalen deltar. 

Vid anbudsgivningen angav Mårtensgården ett flertal mervärden som 

skulle uppfyllas under avtalsperioden. Ett stort antal av dessa, främst 

de som avser omvårdnad och aktiviteter som avsevärt skulle höja den 

enskilde vårdtagarens livskvalité har ej uppfyllts.  

Vi förutsätter att förvaltningen kraftfullt ser till att dessa mervärden 

uppfylls.” 
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§ 9   

Uppföljning inom äldreomsorgen – Rågsveds servicehus 

Beslut 

Rapporten godkänns 
 

 

 

Ärendet 

Verksamhetsuppföljning genomfördes av Rågsveds servicehus i 

oktober 2013. Servicehuset drivs av kommunen i egen regi.  

Förvaltningen bedömer att Rågsveds servicehus erbjuder sina boenden 

ett rikt utbud av aktiviteter men att verksamheten har ett arbete 

framför sig med att säkra dokumentationen för samtliga boende. 

Enheten behöver senast till 2014 års verksamhetsuppföljning säkra sitt 

ledningssystem. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 20 december 2013.  
Dnr 861-2013-1.2.1. 

 

 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningen förslag. 

 
Yrkande 

Ledamöterna Eva Solberg m.fl. (M), Lena Kling (FP) yrkade bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamoten Parvin Araghi m.fl. 

(S) yrkade med biträde av ledamoten Åsa Öckerman m.fl.(MP) bifall 

till eget förslag till beslut. 
 

Reservation 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamöterna Parvin Araghi, 

Jimmy Lindgren, tjänstgörande ersättaren Kristina Öberg alla (S), 

ledamöterna Åsa Öckerman, Sarah Johansson båda (MP) reserverade 

sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 

” Nämnden lägger rapporten till handlingarna 

Förvaltningen uppdras återkomma med rapport om vidtagna åtgärder 

senast till junisammanträdet 2014 



 

ENSKEDE-ÅRSTA-VANTÖRS  
STADSDELSNÄMND 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

6 FEBRUARI 2014 
NR2 /2014 

BLAD 25 
 

 

 Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 4, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

Därutöver vill vi framföra följande. 

Det är synnerligen anmärkningsvärt att rutiner för basal 

vårddokumentation och vårdplanering antingen saknas eller inte är 

komplett. Än mer anmärkningsvärt är att det tidigare funnits men nu 

saknas.” 
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§ 10   

Uppföljning av äldreomsorgens Kostenhet (Intraprenad) 

Beslut 

Rapporten godkänns 
 

 

 

Ärendet 

Uppföljning av avtal och anbud för äldreomsorgens kostenhet 

genomfördes under november 2013. Kostenheten drivs som 

intraprenad sedan 2012-11-01 och det är första gången 

stadsdelsförvaltningen genomför denna typ av avtalsuppföljning.   

Förvaltningen kan konstatera utifrån resultat från enkätundersökning 

att de enheter som beställer mat från Kostenheten visar att de är nöjda 

med maten.   Avvikelser har påträffats och åtgärder gällande 

avvikelserna ska vara vidtagna utifrån den tidpunkt som fastställts i 

den handlingsplan som enheten upprättar och förvaltningen 

godkänner.   

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 15 januari 2014 

Dnr 862-2013-1.2.1. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningen förslag. 

 
Yrkande 

Ledamöterna Eva Solberg m.fl. (M), Lena Kling (FP) yrkade bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamoten Parvin Araghi m.fl. 

(S) yrkade med biträde av ledamoten Åsa Öckerman m.fl.(MP) bifall 

till eget förslag till beslut. 
 

Reservation 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamöterna Parvin Araghi, 

Jimmy Lindgren, tjänstgörande ersättaren Kristina Öberg alla (S), 

ledamöterna Åsa Öckerman, Sarah Johansson båda (MP) reserverade 

sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 

”1. Nämnden lägger rapporten till handlingarna 
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2. Förvaltningen uppdras återkomma med rapport om vidtagna 

åtgärder efter uppföljningsmötet i april och senast till 

junisammanträdet 2014 

Därutöver vill vi framföra följande. 

Det är första gången kostenheten följs upp i innevarande avtal. Ett 

flertal avvikelser mot avtalet finns angivna och det är nu av stor vikt 

att dessa snarast följs upp och rättas till. 

Det vore synd om även kostenheten ska bli en av stadsdelsnämndens 

otaliga Intraprenader/entreprenader som år efter år inte uppfyller 

anbud och avtal. Vi förutsätter att förvaltningen återkommer med 

förslag och viten i det fall som rättelse inte sker.” 
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§ 11   

Uppföljning inom äldreomsorgen - Högdalens vård- och 
omsorgsboende 

Beslut 

Rapporten godkänns. 
 

 

 

Ärendet 

Verksamhetsuppföljning samt uppföljning av avtal och anbud för 

Högdalens vård- och omsorgsboende genomfördes i november – 

december 2013. Förvaltningen bedömer att Högdalens vård- och 

omsorgsboende bedriver en mycket god och säker vård och omsorg.   

Verksamhetsuppföljningen visar inga avvikelser eller brister. Däremot 

har avvikelser påträffats utifrån avtalsuppföljningen och utföraren har 

uppmanats att åtgärda dem utifrån den tidpunkt som fastställs i den 

handlingsplan som enheten upprättat och förvaltningen godkänt. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 7 januari 2014. 

Dnr 003-2014-1.2.1. 

 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningen förslag. 

 
Yrkande 

Ledamöterna Eva Solberg m.fl. (M), Lena Kling (FP) yrkade bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamoten Parvin Araghi m.fl. 

(S) yrkade med biträde av ledamoten Åsa Öckerman m.fl.(MP) bifall 

till eget förslag till beslut. 
 

Reservation 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamöterna Parvin Araghi, 

Jimmy Lindgren, tjänstgörande ersättaren Kristina Öberg alla (S), 

ledamöterna Åsa Öckerman, Sarah Johansson båda (MP) reserverade 

sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 

”1. Nämnden lägger rapporten till handlingarna 
2. Förvaltningen uppdras att återkomma på sammanträdet i juni med 

en lägesrapport om förhållandena på Högdalens vård- och 
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omsorgsboende med anledning av det som kommit fram i 

granskningen  

3. Förvaltningen får i uppdrag att återkomma med förslag till 

vitesföreläggande med anledning av de brister som kommit fram i 

granskningen 

4. Därutöver vill vi framföra följande. 

Driften av Högdalens vård- och omsorgsboende övertogs av 2008 av 

Carema efter konkurrensutsättning beslutad av majoriteten. Nämnden 

har påföljande år fått ta ställning till granskningar med återkommande 

brister, där Carema utlovat åtgärd till nästkommande granskning. Ett 

fåtal av dessa brister har åtgärdats över tid. Ytterligare brister har 

uppkommit under avtalstiden. Trots det förlängdes avtalet i oktober 

2013 till september 2015. 

Vi ser särskilt allvarligt på brister i verksamheten där den enskilde 

vårdtagarens behov åsidosätts. Skriftlig plan för vård i livets slutskede 

är trots återkommande påpekanden inte åtgärdat, genomförandeplaner 

upprättas inte för samtliga inom 15 dagar och dokumentation av 

individuella intressen framgår ej. Utbildning för närstående har ej 

skett och biblioteksfilial saknas. Det är synnerligen anmärkningsvärt 

att den entreprenör som Carema tagit in för munhälsobedömning inte 

tillåter att personalen deltar trots att detta är ett krav i avtalet. 

Vid anbudsgivningen angav Carema ett flertal mervärden som skulle 

uppfyllas under avtalsperioden. Ett stort antal av dessa, främst om 

aktiviteter som avsevärt skulle höja den enskilde vårdtagarens 

livskvalité har ej uppfyllts, trots att nästan 6 år har gått sedan löften 

om mervärdena ställdes ut. Trovärdigheten i stadens kvalitetskrav kan 

ifrågasättas, när företag kan strunta i mervärden utan ekonomiska 

konsekvenser.” 
 

 
 

 

 

 

 



 

ENSKEDE-ÅRSTA-VANTÖRS  
STADSDELSNÄMND 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

6 FEBRUARI 2014 
NR2 /2014 

BLAD 30 
 

 

 Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 4, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 12  

Uppföljning inom omsorgen om personer med 
funktionsnedsättning – Johanneshov 1, Johanneshov 2, 
Brobacken, Enskededalen, Kolmilan, Stureby och Gesunden 
gruppbostäder 

Beslut 

Rapporten godkänns 
 

Ärendet 

Verksamhetsuppföljning genomfördes vid Johanneshov 1 och 

Johanneshov 2 gruppbostäder 2013-08-26. Verksamhetsuppföljning 

genomfördes av Brobacken, Enskededalens och Kolmilans 

gruppbostäder 2013-09-04. Verksamhetsuppföljning genomfördes av 

Stureby och Gesundens gruppbostäder 2013-09-12. Gruppbostäderna 

drivs i egen regi.  Enheten har under det senaste året arbetat med att 

åtgärda åtskilliga av de avvikelser och brister som fanns i 2012 års 

verksamhetsuppföljning. 

  

Stadsdelsnämnden hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 9 januari 2014. 

Dnr 013-2014-1.2.1. 

 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 
Yrkande 

Ledamöterna Eva Solberg m.fl. (M), Lena Kling (FP) yrkade bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamoten Parvin Araghi m.fl. 

(S) yrkade med biträde av ledamoten Åsa Öckerman m.fl.(MP) bifall 

till eget förslag till beslut. 
 

Reservation 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamöterna Parvin Araghi, 

Jimmy Lindgren, tjänstgörande ersättaren Kristina Öberg alla (S), 

ledamöterna Åsa Öckerman, Sarah Johansson båda (MP) reserverade 

sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 

”1. Nämnden lägger rapporten till handlingarna 

2. Förvaltningen uppdras återkomma med rapport om vidtagna 

åtgärder senast till junisammanträdet 2014 
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Därutöver vill vi framföra följande. 

Att brister i ledningssystem, rutiner för dokumentation och 

genomförandeplaner antingen saknas eller inte är komplett är inte bra 

och måste snarast åtgärdas. ” 
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§ 13   

Rapportering till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 
enligt 16 kap 6 f § SoL av  ej verkställda beslut enligt 4 kap 1 
§ SoL samt rapportering enligt 28 § LSS av ej verkställda 
beslut enligt 9 § LSS period 4/ 2013  

 

 
Beslut 

Rapporteringen gällande ej verkställda beslut enligt SoL respektive 

LSS godkänns och läggs till handlingarna. 

 

 

 
Ärendet 

Vid rapportering för oktober-december 2013 hade individ- och 

familjeomsorgen nio beslut att rapportera varav åtta beslut enligt SoL 

var ej verkställda beslut. Inom omsorgen om personer med 

funktionsnedsättning rapporterades totalt 10 ärenden enligt LSS, varav 

åtta beslut ej hade verkställts. För äldreomsorgen rapporterades totalt 

13 ärenden, varav 12 avsåg ej verkställda beslut enligt SoL.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 24 oktober 2013   

Dnr 018-2014-1.2.1. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
 
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V) 

”Vi är beroende av bostadsförmedlingen när det gäller erbjudanden 

om träningslägenheter. Endast en (1) av 9 i kön har fått en sådan 

bostad. Detta är under all kritik. De andra åtta väntar fortfarande.  Vad 

kan vi göra åt detta blir den naturliga och nödvändiga frågan. Vårt 

svar är att kommunfullmäktige måste se till att våra kommunala 

bostadsbolag bygger många fler hyreslägenheter till rimliga hyror. ” 
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Särskilt uttalande 

Ledamoten Åsa Öckerman m.fl.(MP) 

”I redovisningen framgår, liksom flera gånger förut, att staden inte 

kan tillse att de medborgare som är i behov av det och har fått ett 

biståndsbeslut, kan få försöks- och träningslägenheter. Endast en av 

nio har fått bostad enligt biståndsbeslut. Istället bor personerna på 

tillfälliga, dyrare platser som jourhem m.m. Det är absolut inte 

acceptabelt. Eftersom det är staden centralt genom Stockholms 

bostadsförmedling som har ansvaret har tyvärr stadsdelen mycket 

begränsade möjligheter att förbättra detta förhållande.” 
 

 
 
 

 

 

 

 

 



 

ENSKEDE-ÅRSTA-VANTÖRS  
STADSDELSNÄMND 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

6 FEBRUARI 2014 
NR2 /2014 

BLAD 34 
 

 

 Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 4, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 14   

Delegering till Familjerätt Sydost 

Beslut 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner delegering till 

Familjerätt Sydost enligt tjänsteutlåtandet. 
 

 

Ärendet 

Familjerätt Sydost och Relationsvåldscentrum Sydost kommer att ha 

en gemensam ledning och organiseras genom Enskede-Årsta-Vantörs 

stadsdelsförvaltning.   Då den nya enheten skall fungera gentemot tre 

stadsdelsnämnder har en gemensam och likalydande 

delegationsordning utarbetats.    

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 30 januari 2014. 

Dnr 1.1.-033/2014 

 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15   

Förslag till detaljplan för del av kvarteret Julpsalmen med 
mera i stadsdelen Liseberg och Östberga, S-Dp-2012-13025. 
– svar till stadsbyggnadskontoret   

Beslut 

1. Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som yttrande till 

stadsbyggnadskontoret. 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 

 

 

Ärendet 

Stadsdelsnämnden har för yttrande fått förslag till detaljplan för cirka 

140 lägenheter i form av seniorboende. Planområdet ligger i Liseberg 

i Älvsjö, i änden av Annebodavägen och söder om Åbyvägen. 

Bostäderna kommer att komplettera Föreningen Blomsterfondens 

befintliga seniorbostäder, i anslutning till planområdet. Förvaltningen 

anser att uppförande av seniorbostäder är positivt.   

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåande 

daterat den 19 december 2013. 

Dnr 801-2013-1.5.3. 

 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 
Yrkande 

Ledamöterna Eva Solberg m.fl.(M), Lena Kling (FP) yrkade bifall till 

förvaltningens förslag. 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V) yrkade bifall till eget förslag 

till beslut. 

Ledamoten Parvin Araghi m.fl. (S), yrkade bifall till eget förslag till 

beslut. 

Ledamoten Åsa Öckerman m.fl. (MP) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut. 
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Reservation 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget; 

1. Stadsdelsnämnden beslutar behålla naturmark i den del som ligger 

inom nämndens område och därmed avvisa byggplaner på denna 

mark.  

2. Dessutom vill vi framföra följande. 

 

Det är bra att bygga hyresrätter och seniorbostäder, på mark och plats 

som passar. Förslaget berör till större del Älvsjö stadsdelsnämnd. Vårt 

yttrande handlar mest om den del som tillhör Enskede-Årsta-Vantör. 

Ett hus och del av ett andra ligger inom vår stadsdel. Dessa planerade 

hus ligger dels nordväst respektive nordost om den "nya vändplan" - 

se grundkarta, bilaga 1.  

 

Spara naturmarken 

Vi vill att naturmarken inom vårt område förblir obebyggd. Enligt 

skiss sidan 12 av 17 är husen inom vårt område utlagda i fält 2 och 3. 

De är klassade som mark med " höga naturvärden av kommunalt 

intresse". I nämnda skiss är en ellips utritad. Vi antar att den ska visa 

på husens placering. Om så också är fallet blir vi upprörda då ellipsen 

både är felaktigt placerad och missvisande. Dock visar den helt rätt på 

hur nära Åbyvägen husen hamnar. För en korrekt beskrivning av 

detaljplanen hänvisar vi till grundkartan i bilaga 1. 

 

Höga naturvärden hotade 

I sänkan har med stor sannolikhet grodorna en ”barnkammare”. 

Troligen utraderas den vid en nybyggnation, då både hus och den nya 

vändplanen till betydande del går in i sänkan. Den rödlistade 

Talltickan blir också satt under hot. Förekomst av Tallticka tyder på 

tall av hög ålder. Kilen av den planerade bebyggelsen skär nästan 

grönområdet i två bitar. Detta är olyckligt då ett större område lättare 

kan ge plats för fler arter och skapa bärkraftigare revir. 

 

Mer och högre buller 

Den fyrfiliga Åbyvägen alstrar mycket buller. Idag är skogen ett 

bullerskydd för husen längs Annebodavägen. Man kommer fälla 

mycket skog om staden realiserar hela detaljplanen. Bullret tränger då 

lättare in på Annebodavägen. Äldre människor är extra känsliga för 

ljud. Grönkompensationen i form av slyröjning kommer inte minska 

bullret från Åbyvägen, snarare tvärtom. Inte heller kommer den 
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föreslagna kompensationen varken skapa en ny barnkammare för 

grodorna eller skydda Talltickan.” 

 
Reservation 

Ledamöterna Parvin Araghi, Jimmy Lindgren, tjänstgörande 

ersättaren Kristina Öberg alla (S) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget; 

”1. Nämnden bifaller i huvudsak förvaltningens förslag till beslut. 

2. Därutöver anföra följande: 

Att bygga fler seniorbostäder på föreslagen plats hälsar vi med stor 

glädje och särskilt glada är vi över att bostäderna planeras att upplåtas 

med hyresrätt. Förslaget är också format med känsla för såväl 

nuvarande bebyggelse som med hänsyn tagen till den naturmark som 

kommer att tas i anspråk. Emellertid finns det fler saker som är viktiga 

att beakta. 

Naturhänsyn 

De ekar som omnämns av Ekologigruppens utredning utgör ett viktigt 

naturinslag för de boende och en av ekarna är dessutom hemvist för 

fladdermöss. Detaljplanen bör därför utformas så, att ekarna står kvar 

efter nybyggnationen. Motsvarande hänsyn bör tas till de rödlistade 

träden ask och skogsalm om dessa arter berörs av nyproduktionen. 

De nya husens placering 
För att undvika försämrad boendemiljö för de som idag bor på 

adresserna Annebodavägen 39 och 43, kan de tre nya huskropparna på 

östra sidan placeras i linje med befintlig bebyggelse. Det grönområde 

som då tas i anspråk kan istället flyttas att ligga framför husen. 

Parkering 
Redan sett till dagens behov, för boende hos Blomsterfonden, är 

bilparkeringstalet 0,2 för lågt räknat. Enligt de boende själva utgör 

redan dagens behov motsvarande ett parkeringstal om 0,35 vilket 

planeringen bör ta hänsyn till. Att öka parkeringstalet kunde lösas 

genom att ytterligare ett våningsplan planeras i det nya garaget – ett 

våningsplan som förläggs under jord för att inte ytterligare störa 

boendemiljön. Det är också viktigt att antalet besöksplatser är väl 

tilltaget sett till att det redan idag finns ett stort antal bilburna 

besökare i området likväl som bilburna hemtjänstutövare. 

Det planerade garagets placering är också av betydelse. Med 

föreslagen placering kommer bilarnas strålkastarljus att störa de som 

bor längst ner på Annebodavägen 43. Om garaget istället placeras 

mellan andra och tredje punkthuset – med in- och utfart vid 

vändplanen – kan denna olägenhet förhindras. 
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Samlingslokal 
I samband med nyproduktionen bör en större samlingslokal planeras. 

Detta eftersom dagens samlingslokal i Blomsterfondens fastigheter 

har ett begränsat antal platser och därför ofta inte kan rymma alla de 

aktiviteter som de boende önskar genomföra där. 

Minimera störningar från bygget för de boendes skull 
För att minimera störningarna från nybygget för dagens boende i 

området föreslår Intresseföreningen Blomstergården Liseberg, att en 

tillfällig väg öppnas under byggtiden – från Åbyvägen upp till 

byggarbetsplatsen. Detta är ett förslag vi ställer oss bakom. 

Stadsdelsnämndstillhörighet 
Då merparten av såväl befintlig som planerad bebyggelse idag ligger 

inom Älvsjö stadsdelsnämndsområde anser vi, att nämndgränsen 

flyttas på ett sådant sätt, att även den nya fastighetsbildningen 

kommer att tillhöra Älvsjö stadsdelsnämndsområde.” 
 

 
Reservation 

Ledamöterna Åsa Öckerman, Sarah Johansson båda (MP) reserverade 

sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 

” 1. Att delvis godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

2. Att därutöver anföra: 

Den föreslagna bebyggelsen tillför stor samhällsnytta genom ca 140 

nya seniorlägenheter i ett bra läge. Detta gör att ett intrång på 

värdefull naturmark får betraktas som motiverat. Detaljplanen är 

också väl anpassad efter naturmarken, något som måste bevakas 

noggrant även i bygglovskedet så att planens intentioner inte frångås. 

Vi anser dock att frågan om grönkompensation måste förtydligas. Det 

bör vara tydligt vilken kompensation som krävs av byggherren och 

hur stora naturvärden som går förlorade även ur ett ekonomiskt 

perspektiv utifrån någon av de vedertagna modellerna för beräkning 

av ekosystemtjänster.”  
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§ 16  

Aktualitetsprövning av Promenadstaden Översiktsplanen för 
Stockholm- svar till stadsbyggnadskontoret   

 
Beslut 

1. Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som yttrande till 

stadsbyggnadskontoret 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart 
 

 

 

Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har tagit fram en rapport som underlag för 

uppföljning av stadens översiktsplan Promenadstaden, för att se hur 

planen fungerar som styrdokument och arbetsredskap i stadens 

processer. Flertalet av översiktsplanens nio fokusområden bedöms 

vara i huvudsak aktuella. Inom några områden har stora förändringar 

skett att avsnitten bedöms vara inaktuella. Översiktsplanens fyra 

stadsutvecklingsstrategier bedöms i huvudsak vara aktuella.  
  

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 19 december 2013. 

Dnr 843-2013-1.5.3. 

 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 
Yrkande 

Ledamöterna Eva Solberg m.fl.(M), Lena Kling (FP) yrkade bifall till 

förvaltningens förslag. 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V) ledamoten Parvin Araghi m.fl. 

(S), yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

Ledamoten Åsa Öckerman m.fl. (MP) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut. 
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Reservation 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamöterna Parvin Araghi, 

Jimmy Lindgren, tjänstgörande ersättaren Kristina Öberg alla (S) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 

”1. Nämnden beslutar att som svar på remissen delvis tillstyrka 

förvaltningens förslag 

2. Dessutom vill vi framföra följande 

Vi är tveksamma till strategin om att koppla samman stadens delar, 

eftersom den kan tolkas hur som helst. Idag tolkas det oftast som att 

bygga igen gröna kilar i förorterna. Den borgerliga majoriteten drar 

sig inte för att bygga rakt in i unika naturområden, som Rågsveds 

friområde. Då delas sammanhängande grönområden upp, vilket 

minskar den biologiska mångfalden. Grönområden ska sparas till 

kommande generationer. Istället kan vi bygga på hårdgjorda ytor. 

Stora motorleder kan grävas ner eller däckas över och hus etableras 

bredvid. Det är de stora motorlederna mellan stadsdelarna som är 

barriärer, inte grönområdena. 

Tänkandet om att alltid vilja bygga ”stadsmässigt” även i förorter med 

lokala kvaliteter måste förändras, eftersom det slätar ut skillnader som 

ger stadens olika delar sin genuina karaktär. Nya bostäder ska byggas 

i kollektivtrafiknära lägen och på hårdgjorda ytor, men det ska göras 

så att de unika kvaliteterna i stadsdelarna förstärks och inte förstörs.  

Det blir allt viktigare att staden i ett tidigt skede ska ta tillvara 

medborgarnas kunskap genom områdesplanering och omvänd 

planprocess. Särskilt gäller det komplexa områden som 

Slakthusområdet, där många olika intressen ska mötas. Staden måste 

fördjupa medborgardialogen och pröva nya modeller som ger tidigare 

inflytande för medborgare. Innan markanvisningar görs måste det 

finnas större möjligheter för medborgare att påverka. 

Bostadsbristen är ett växande problem, och svårast för de som har låga 

inkomster och saknar kapital att köpa bostad. Staden måste prioritera 

hyresrätter. Att kommunala bostadsbolag nu ska bygga bostadsrätter 

är absurt. Tvärtom borde allmännyttan bygga ännu mera hyresrätter, 

eftersom de trots allt har humanare godkännandekrav än privata 

fastighetsägare. Bostadsbolagen borde också användas mer aktivt när 

det gäller att skapa levande centrum.” 
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Reservation 

Ledamöterna Åsa Öckerman, Sarah Johansson båda (MP) reserverade 

sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 

” Att delvis tillstyrka förvaltningens svar på remissen 

2. Att aktualisera Promenadstaden Översiktsplan för Stockholm enligt 

nedanstående principer: 

– Det behöver beskrivas hur utvecklingsstrategierna i översiktsplanen 

kommuniceras med stockholmarna (medborgardialog). 

 

– Det behöver redogöras för hur de kopplingssamband som skär 

igenom viktiga gröna regionala samband hanteras i ett växande 

Stockholm, där också behovet av gröna rekreationsområden ökar. 

 

– På stadens markanvändningskarta ska redovisas framtida 

spår/kollektivtrafikreservat samt framgå regionala och lokala 

cykelstråk liksom dessas koppling till kollektivtrafikknutpunkter och 

viktiga målpunkter. 

 

– Att på stadens markanvändningskarta redovisa/annan lämplig karta 

redovisa bullerkorridorer/mattor. 

 

– Att redogöra för hur staden på lång sikt löser bostadssituationen för 

stadens studenter. 

 

Det är bra att stadsbyggnadskontoret i god tid före valet 2104 

påbörjar arbetet med att aktualitetsförklara översiktsplanen. 

Miljöpartiet anser att översiktsplanen är en utav stadens viktigaste 

styrdokument varför det är viktigt att översiktsplanen är så aktuell 

som möjlig. 

Vilken inriktning stadens översiktsplan ges har stor påverkan på 

stadens mark och vattenanvändning. För miljöpartiet är det viktigt att 

bemöta en fortsatt befolkningsökning genom att ge Stockholms 

invånare en hög livskvalitet med tillgång till ren luft, vatten samt en 

trivsam, trygg, hälsosam och vacker miljö. Stockholm ska vara en 

modern, mänsklig och miljövänlig stad och kunna erbjuda samtliga 

invånare en bostad. Idag är det tufft att hitta en bostad i Stockholm 

och i år är bostadsbristen för unga och studenter värre än på länge. 

Bostadsbyggandet i Stockholm för unga och studenter är idag inte 

prioriterad.” 
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§ 17  

Motion om införandet av öppna möten i facknämnder, 
kommunstyrelse och bolagsstyrelser - en viktig 
demokratiform i Stockholms stad- svar till 
kommunstyrelsen    Dnr 014-1659-2013 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden åberopar förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar till kommunstyrelsen. 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart 
 

 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har för yttrande av stadsdelsnämnden remitterat 

motion av Ann-Margreth Liv m.fl.(V) om införande av öppna möten i 

facknämnder, kommunstyrelse och bolagsstyrelser- en viktig 

demokratireform i Stockholms stad.    

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 17 januari 2014. 

Dnr 863-2013-1.5.1.   

 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde framställda förslag mot varandra och fann att 

nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 
Yrkande 

Ledamöterna Eva Solberg m.fl. (M), Lena Kling (FP) yrkade bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V) ledamoten Parvin Araghi m.fl. 

(S) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

Ledamoten Åsa Öckerman m.fl. (MP) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut. 

 
Reservation 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamöterna Parvin Araghi, 

Jimmy Lindgren, tjänstgörande ersättaren Kristina Öberg alla (S) 

reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 

”1. Nämnden beslutar att tillstyrka motionen 
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2. Dessutom vill vi framföra följande 

Precis som förvaltningen skriver är medborgarna vana vid att både ta 

del av och föra en dialog om ärenden som nämnden ansvarar för och 

vana vid att kunna lämna medborgarförslag inom nämndens 

ansvarsområden. Motionen föreslår att samma möjlighet bör införas i 

facknämnder, kommunstyrelse och bolagsstyrelser.  

Att medborgarna vill diskutera frågor som rör facknämnderna får 

stadsdelsnämnden bevis för ganska ofta. När kulturnämnden halverar 

anslagen för Fria Teatern kommer medborgarna till 

stadsdelsnämndens möten, eftersom de inte har tillträde till 

kulturnämnden. När föräldrar till barn på Enskedefältets skola 

upplever att deras oro för evakueringen av skolan inte beaktas 

kommer de till stadsdelsnämnden, som får agera mellanhand till 

utbildningsnämnden. När bristen på konstgräs blir akut i Årsta 

kommer medborgarna också till stadsdelsnämnden, eftersom 

idrottsnämnden inte har öppna möten.  

Intresset är alltid stort när stadsbyggnadsnämnden besöker våra öppna 

möten. När trafikkontoret kom på öppna mötet förra veckan fanns 

många frågor från medborgarna. Det är utmärkt att centrala 

förvaltningar inbjuds att besöka våra öppna möten, men medborgarna 

möter fortfarande endast tjänstemän på dessa möten och inte de 

förtroendevalda.  

Demokratins gränser ska inte sättas efter politisk nämndorganisation, 

utan medborgarna ska kunna föra dialog med folkvalda i alla frågor 

som politiken styr över. När stadsdelsnämnderna hade hand om 

grundskolan kom medborgarna på öppna möten och förde en dialog. 

När grundskolan flyttades till den centrala utbildningsnämnden föll 

denna demokratiska rättighet bort. Samma gäller inom alla övriga 

verksamheter som har flyttat från stadsdelsnämnderna.  

Självfallet finns gränser i form av sekretessbestämmelser, men det 

gäller också i hög grad för stadsdelsnämnderna. Vilken form som 

öppna möten kan ta i facknämnder och bolagsstyrelser kan inte 

fastställas i förväg, utan det kan variera beroende på förutsättningar i 

varje politiskt organ och intresset från medborgarna. Det viktiga är att 

det finns en fungerande öppen kanal till alla politiska organ i staden. 

Vi tror att öppenheten kommer att främja demokratin.” 
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Reservation 

Ledamöterna Åsa Öckerman, Sarah Johansson båda (MP) reserverade 

sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 

”1. Att delvis bifalla motionen 

2. Att därutöver anföra 

”Vi i miljöpartiet tror att låta medborgarna vara med på 

facknämndernas möten kan vitalisera demokratin. Öppenhet skapar 

förtroende och ger medborgare mer kunskap om hur demokratin i 

staden fungerar. Det ger också förtroendevalda förutsättningar till 

dialog med medborgarna. 

Ett särskilt arbete med att skapa förutsättningar för fler 

medborgardialoger i samband med planprocesser ska genomföras. Det 

krävs en fördjupning och en metodutveckling för att involvera 

människor som sällan kommer till tals.  

Det är viktigt att vara medveten om att alla frågor inte kan behandlas 

på ett nämndmöte som är öppet för allmänheten.  Ärenden som rör 

myndighetsutövning, sekretess eller där en enig nämnd bedömer det 

nödvändigt att behandla ett ärende bakom lykta dörrar kan behandlas i 

slutet av mötet.  

Vi kan inte se några hinder för att nämndmöten öppnas för 

allmänheten och vi vill därför att kommunstyrelsen tillsätter en 

utredning för att utreda eventuella hinder, och hur dessa kan 

undanröjas, för att alla nämnders möten ska vara öppna för ärenden 

som inte inbegriper myndighetsutövande eller sekretess.” 
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§ 18   

Kommunala uppföljningsansvaret för ungdomar 16 - 19 år – 
revisionsrapport – svar till stadsrevisionen 

 
Beslut 

1. Nämnden åberopar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 

till stadsrevisionen. 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart 
 

 

Ärendet 

Stadsrevisionen genomförde under 2013 en granskning av det 

kommunala uppföljningsansvaret. Rapporten är en uppföljning från 

iakttagelser gjorda 2009.  Granskningen har omfattat 

arbetsmarknadsnämnden, utbildningsnämnden och socialtjänsten 

inom Enskede-Årsta-Vantör och Spånga- Tensta. Förvaltningen har 

fått möjlighet att yttra sig över rapporten.  Granskningen visar att 

mycket har förbättrats sedan förra inspektionen.  
 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 8 januari 2014 

Dnr 800-2013-1.4.   
 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 19   

Ansökan om serveringstillstånd på restaurang Två Små Svin,   
Årstavägen 49 – svar till socialtjänstförvaltningen 

1. Ansökan om att stadigvarande få tillstånd att servera vin, öl och 

spritdrycker i restauran  Två Små Svin mellan kl. 11.00-23.00 

måndag t.o.m. söndag tillstyrks. 

 

2. Ansökan om tillstånd att servera vin, öl och starköl mellan kl. 

11.00–22.00 på uteserveringen tillstryks. 

 
 
Ärendet 

Socialförvaltningens tillståndsenhet har sänt ansökan om tillstånd för 

alkoholservering från Nygrens Catering & Event Handelsbolag på 

remiss från stadsdelsförvaltningen. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i et ttjänsteutlåtande 

daterat den 8 januari 2014. 

Dnr 857-2013-1.5.2. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 20   
Remiss av äverskuldsättning i kreditsamhället?  
(SOU 2013:78) – svar till kommunstyrelsen 

 

Beslut 

1. Förvaltningens tjänsteutlåtande lämnas som svar till 

kommunstyrelsen. 
 

2. Paragrafen justeras omedelbart 
 

 

Ärendet 

Regeringen tillsatte 2012 en utredning för att ta fram en 

åtgärdsinriktad strategi för att motverka skuldsättning.  
 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 27 januari 2014. 

Dnr 1.5.– 044/2014 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 21  
Anmälningsärenden  

Inkomna protokollsutdrag, skrivelser m.m. 

Tjänstemannabeslut 

Protokoll från pensionärsrådets sammanträde den 31 januari 2013. 

Protokoll från Rådet för funktionshinderfrågor den 3 februari 2014. 

Protokoll från förvaltningsgruppens sammanträde den 28 januari 

2014. 

Balanslista över medborgarförslag 

Balanslista över nämndens skrivelser och uppdrag 

 

Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
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§ 22  
Nämndens frågor  

 

Beslut 

Nämnden uppdrog till förvaltningen att bereda nedanstående 

skrivelser och återkomma till nämnden. 

 

 

1. En samhällssatsning behövs i Rågsved 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamoten  

Parvin Araghi m.fl.  (S) 

”Vi har nåtts av det plötsliga beskedet att Rågsvedsskolan ska lägga 

ner årskurs 5- 9 från hösten och kvarstå som F-4 skola. Informationen 

till oss har inte kommit någon officiell väg utan via sociala medier. 

När nedläggningen av två tredjedelar av mellanstadiet och högstadiet 

togs upp på presidiet den 31 januari av vice ordföranden kände varken 

stadsdelsdirektören eller nämndordföranden till det. Vad som händer 

med Rågsvedsskolan är mycket viktigt ur stadsdelsnämndens 

perspektiv, eftersom skolan är viktig i närområdet. 

 

Det finns flera segregerande och samverkande orsaker till att 

Rågsvedsskolan genom åren har tappat elever och därmed fått allt 

sämre möjligheter att driva skolan på ett hållbart sätt. Förslaget att 

verka som modellskola har stupat av ekonomiska skäl. Stockholms 

stad har inte agerat i tid och inte kraftfullt nog för att skolan skulle få 

förutsättningar att ge alla elever den kunskap de har rätt till. Barn från 

resursstarka familjer har bytt skola eller aldrig valt den.  

 

Många elever på Rågsvedsskolan idag har det tufft, i och med 

arbetslöshet, fattigdom och trångboddhet i familjerna. Självfallet 

påverkar det kunskapsresultaten och tryggheten i skolan. Liknande 

förhållande gäller för förskolorna i området, som har fått förstärkning 

genom föräldrastöd i förskolan. Något liknande behövs i skolan.  

 

I och med nedläggningen av fem årskurser i Rågsvedsskolan blir det 

lediga lokaler, som måste användas för att främja utvecklingen i 

Rågsved. Att öppna förskolan äntligen flyttar dit är mycket 

efterlängtat, även om det borde ha genomförts för flera år sedan. 

Staden borde nu undersöka om fler verksamheter som kan stödja en 

positiv utveckling i Rågsved kan lokaliseras till tomma lokaler i 
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skolan - exempelvis SFI-undervisning och verksamhet för att fånga 

upp ungdomar 16-18 år som varken går i skola eller arbetar. 

 

Vad Rågsved behöver är en samlad och lokalt förankrad 

samhällsinsats där medborgare, föreningslivet och offentliga aktörer 

tillsammans tar fram vad som behöver göras för att främja 

Rågsvedsandan och levnadsförhållanden för barn, unga och vuxna. 

Den uppifrån styrda Söderortsvisionen har inte lyckats vara den 

samlande kraften som behövs.  

 

Mot bakgrund av ovanstående föreslår vi  

 

att en lokalt initierad och bred samhällsinsats startas i Rågsved 

 

att stadsdelsförvaltningen snarast kontaktar Rågsvedsskolan i syfte att 

komma fram till ett lämpligt sätt att erbjuda ett gediget socialt 

föräldrastöd i skolan.  

 

att stadsdelsförvaltningen samarbetar nära med utbildnings- och 

arbetsmarknadsförvaltningen sant SISAB om möjligheten och 

lämpligheten att förlägga verksamheter i Rågsvedsskolan som stärker 

familjernas utbildnings- och arbetsmarknadsmöjligheter.”  

 

 

2. Utöka antalet drop-in pass efter skoltid på 

ungdomsmottagningen 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamoten Parvin Araghi m.fl. 

(S) ledamoten Åsa Öckerman  

”Ungdomsmottagningen på Gullmarsplan hade i januari mellan en och 

en halv till två veckors väntetid för bokade besök hos barnmorska och 

upp till en och en halv månads väntetid hos kurator för de som väntar 

längst. Även om de unga som har störst behov prioriteras, är det inte 

acceptabelt med så långa väntetider. 

 

För skolungdomar är det viktigt att kunna komma på tider när skolan 

är slut (och före middag), men mottagningen har bara ett drop-in pass 

i veckan på eftermiddagstid. Det är torsdagar mellan klockan 14.30 

och 16.30. Dessutom finns drop-in pass på lördagar mellan klockan 11 

och 13.  
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Vi vill att förvaltningen undersöker möjligheterna att öka antalet drop-

in pass på eftermiddagarna efter skoltid, och även att minska 

väntetiderna för bokade besök.” 

 

 

3. Bättre placering av planerad gruppbostad på Handelsvägen 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamoten Parvin Araghi m.fl. 

(S), ledamoten Åsa Öckerman m.fl.(MP) 

”Stadsdelsnämnden beslutade förra året att utreda möjligheten att 

inrätta en gruppbostad och servicebostäder för LSS-boende på 

Handelsvägen 186 i Svedmyra. Då framgick inte att beslutet skulle 

betyda att andra hyresgäster måste flytta. Inte heller att den enda 

utgången till skogen fanns på våningen där gruppbostaden planerades.  

Fastigheten består av två delar. Dels en extremt tillgänglig del med 

lägenheter anpassade för personer med funktionsnedsättningar och 

reguljära bostäder, dels en del med genomgångsbostäder för 

ungdomar.  

När hyresgästerna fick reda på beslutet kom de till nämnden och 

kritiserade beslutet och även informationen till dem som hyresgäster. 

Det blev tydligt för oss hur unik fastigheten är ur ett 

tillgänglighetsperspektiv. Protesterna ledde till ett möte med alla 

aktörer i slutet av 2013, vilket ska följas upp på ett möte 11 mars. Ett 

förslag på mötet var om gruppbostaden kunde inrättas i den del med 

genomgångsbostäder för ungdomar som inte är 

tillgänglighetsanpassad.  

Vi anser att det självklart är viktigt att inrätta flera gruppbostäder, men 

att det inte bör göras genom att minska antalet tillgängliga lägenheter i 

övrigt, vilket är risken om inte en annan placering hittas för 

gruppbostaden. Den unika tillgängligheten i den ena delen av huset på 

Handelsvägen måste bevaras, och möjligheten därmed ges till fler 

personer med funktionsnedsättningar att hyra lägenhet där. Nämnden 

bör därför i kontakterna med Stockholmshem som äger fastigheten 

stödja tanken att söka en lösning för gruppbostaden i den del av huset 

som har genomgångsbostäder för unga, alternativt annan plats som 

inte innebär att lägenheter i den tillgängliga delen av huset minskar.  

För att stadsdelsnämnden ska kunna vara med och lösa bristen på 

gruppbostäder måste vi utreda många alternativ, både på kort och på 

lång sikt. Vi hoppas verkligen att det blir gruppbostäder i den 

planerade nybebyggelsen på andra sidan gatan (gula villan), som har 

varit uppe i stadsbyggnadsnämnden. Staden skulle också kunna 
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undersöka om det går att bygga bostäder inklusive gruppbostäder 

längs Handelsvägen.” 

 

4. Stärk beroendemottagningen vid Gullmarsplan 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamoten  

Parvin Araghi m.fl. (S) 

”Som vi har uppfattat är stadsdelsnämnden enig om att den 

integrerade beroendemottagningen vid Gullmarsplan behövs och ska 

vara kvar. Det är bra med tanke på att det under en tid skapats oro hos 

brukare och personal om mottagningens framtid. Avtalet har gått ut 

vid årsskiftet och enbart förlängts till sista mars.  

Brukare har beskrivit hur mycket mottagningen betyder. 

Samlokaliseringen av beroendevården, psykiatrin och socialtjänsten 

gör mottagningen unik. Samtidigt krävs god samordning och 

kommunikation när det är så många parter involverade. Det har varit 

brister i arbetsmiljön. Vi har också fått veta att mottagningen inte når 

tillräckligt många av socialtjänstens klienter som lider av 

samsjuklighet. Samtidigt har vi hört att landstinget inte känner till och 

att anställda på mottagningen inte känner igen sig i denna beskrivning.  

Vi anser att det är viktigt att beroendemottagningen tar emot både 

personer med samsjuklighet och personer med lättare problem. Vi 

utgår från att det kommande mötet med parterna ska leda till en 

förlängning av avtalet. Det är viktigt att oklarheter i målgrupper, 

arbetssätt och samordning kan överbryggas. Eftersom mottagningen 

funnits sedan 2006 anser vi att det vore värdefullt med en utvärdering 

som en gemensam grund för fortsatt utveckling.  

Vi föreslår därför att nämnden verkar för att 

- förlänga avtalet så att det finns tid att gemensamt utvärdera 

verksamheten och ta fram en fungerande samförståndslösning  

- trygga arbetsmiljön för personalgruppen samt en fungerande 

ledning, styrning, samordning och uppföljning av verksamheten  

- kartlägga vilka grupper av samsjukliga personer som skulle 

behöva hjälp av mottagningen, men som inte nås idag 

- lägga gemensamma förslag om hur arbetssätten bör ändras för att 

också nå flera personer som har de största problemen och som bör 

kunna få hjälp via mottagningen” 
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1. Program mot Främlingsfientlighet och rasism i Enskede-

Årsta-Vantör 

Ledamoten Parvin Araghi m.fl.(S), vice ordföranden Rosa Lundmark 

(V) 

”Rasismen och främlingsfientligheten blir allt mer synlig i Stockholm 

och de södra förorterna. Under hösten har det förekommit flera 

misshandelsfall, trakasserier och skadegörelse med tydliga kopplingar 

till den nynazistiska Svenska motståndsrörelsen. Bland annat under 

sociala oron i maj 2013 greps ett flertal personer med bakgrund i 

rasistiska organisationer. I Kärrtorp angreps i december 2013 en 

fredlig demonstration av nazister, joggande kvinna blev nerslagen på 

Nytorpsgärde och över de södra stadsdelarna sprider sig rasistisk 

propaganda, hakkors och andra rasistiska/nazistiska symboler. 

 

Om Stockholm och vår stadsdel ska fortsatt vara öppet och tolerant 

och där alla invånare kan känna sig trygga och där de demokratiska 

värderingarna genomsyrar stadsdelen krävs att politiker och personal 

inom verksamheterna aktivt tar kamp för de demokratiska värderingar 

som vårt samhälle bygger på. Vi förtroendevalda och anställda i 

Stockholms stad kan aldrig acceptera att någon människa utsätts för 

hot och våld på grund av etnicitet, kön, sexualitet, religion eller 

politisk åskådning.  

 

I Stockholm har vi en nolltolerans mot främlingsfientlighet och 

rasism. I det förbyggande arbetet har kommun, polis och civilsamhälle 

ett stort ansvar. Inte minst så har vi som individer ett ansvar att stå 

upp för ett demokratiskt och öppet samhälle. 

 

Vi föreslår mot bakgrund av den ökande närvaron av nazism, rasism 

och främlingsfientlighet att  

 

Förvaltningen redogör för de åtgärder som i 2014 års verksamhetsplan 

vidtas mot nazism, rasism och främlingsfientlighet inom respektive 

verksamhet 

Ett förslag till lokalt program mot nazism, rasism och 

främlingsfientlighet arbetas fram och presenteras på medborgarmöte, 

fritidsgårdar, öppna förskolor samt remitteras till föreningslivet  

Stadsdelsnämnden fattar i samband med tertialrapport 1 eller före 

sommaren beslut om program mot nazism, rasism och 

främlingsfientlighet 
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Nolltolerans mot nazism, rasism och främlingsfientlighet i stadsdelens 

alla verksamheter klart ska uttalas och kränkande uttalanden ska alltid 

bemötas.” 

 

 

2. Bostadslösa EU-migranter 

 Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamoten  

Parvin Araghi m.fl. (S) 

”Stadsdelsnämnden har ett humanitärt ansvar för alla som vistas i vårt 

stadsdelsområde, även om det är socialnämnden som sköter det 

uppsökande arbetet för EU-migranter. Idag bor människor i eländiga 

skjul och husvagnar i skogen runt Högdalen utan tillgång till el, 

vatten, avlopp och säker uppvärmning. Enskede-Årsta-Vantör har de 

flesta och största bosättningarna av EU-migranter, men saknar 

människovärdiga alternativ till övernattning i området eller i Söderort. 

Härbärgen för EU-migranter ligger idag nordost om centrala staden. 

Platserna lottas ut eftersom de inte räcker till alla, särskilt inte under 

de kallaste nätterna.  

Bosättningarna i vårt stadsdelsområde har ökat och vi har exempelvis 

16 bosättningar i Högdalen.  Några av bosättningarna har funnits på 

stadsdelsnämndens mark medan de flesta ligger på 

exploateringsnämndens mark. Vi anser att det inte är acceptabelt att 

vräka människor från dessa bosättningar så länge inte alla kan 

erbjudas alternativ sängplats inomhus alternativt en uppställningsplats 

för husvagnar med tillgång till el, vatten, toa och avlopp. Förrförra 

mandatperioden ställde socialnämnden campingplatser på Skrubba till 

förfogande för hemlösa personer som hade vräkts från bland annat 

Högdalstopparna. Denna mer ordnade boendeform gjorde det också 

möjligt att bedriva motivationsarbete för en förändrad situation. 

En del av EU-migranterna söker sig till dagverksamheter för hemlösa, 

bland annat Bryggan Vantör där de kan träffa läkare, äta frukost, 

duscha och tvätta. Om det finns behov av mer stöd till Bryggan 

Vantör bör staden ordna det, exempelvis har vi hört att de behöver ny 

tvättmaskin. Staden centralt stödjer dagverksamheten Crossroads som 

ger råd och stöd till EU-migranter bland annat om arbetsmöjligheter. 

Eftersom många EU-migranter finns i vårt stadsdelsområde, bör det 

också finnas råd och stöd om arbetsmöjligheter etc. i området. 

Vi föreslår att stadsdelsnämnden aktivt verkar för att staden gör 

följande insatser för EU-migranter i vårt område: 
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 Inrätta härbärge för EU-migranter i Enskede-Årsta-Vantör 

söderort samt ge möjlighet att ställa husvagnar på 

campingplats eller annan plats med el, vatten, toa och avlopp. 

 Avhys inte människor från bosättningar förrän värdig 

övernattning finns för alla. 

 Starta rådgivning om arbetsmöjligheter i stadsdelsområdet, om 

möjligt i samarbete med arbetsförmedlingen, Bryggan Vantör, 

föreningslivet och kyrkorna i området.” 

 

7. Bättre samverkan mellan ungdomar och arbetsliv 

Ledamoten Åsa Öckerman m.fl.(MP) 

”Att inte ge unga människor framtidstro och möjlighet att få utveckla 

sina förmågor, är ett slöseri av mänskliga resurser och får betydande 

konsekvenser för individens framtid. Andelen ungdomar som slutar 

direkt efter grundskolan eller hoppar av gymnasiet har ökat i Sverige 

och uppgår nu till en femtedel av varje årskull. Många unga får aldrig 

någon varaktig etablering på arbetsmarknaden på grund av just 

ofullständig utbildning och brist på kontakt med arbetslivet. 

 

Ett bra samarbete på initiativ av stadsdelen mellan skolan och 

näringslivet är avgörande både för företagens möjligheter att utvecklas 

i framtiden och för ungdomarnas möjligheter att få bra jobb efter 

avslutad utbildning. Det kan dessutom underlätta välfärdssektorns 

möjlighet att rekrytera unga till framtidens bristyrken inom vård och 

omsorg. Ett bra samarbete med näringslivet öppnar också upp för 

elever att få ett första sommarjobb.  

Miljöpartiet de gröna vill öka kontaktytorna mellan skola och 

arbetsliv, bl.a. genom utvecklad prao och förbättrad studie- och 

yrkesvägledning (SYV). Prao ger värdefulla kontakter med arbetslivet 

som skolan inte kan ge. För många elever har prao fungerat som den 

främsta, och i många fall enda, kontakten med arbetslivet innan de gör 

viktiga utbildnings- och yrkesval för framtiden. 

 

Med anledning av ovanstående yrkar vi: 

Att stadsdelsnämnden inbjuder till ett lokalt nätverk med   

representanter från näringslivet, stadsdelsförvaltningen och skolan för 

att förutsättningslöst utveckla samverkansformer för ett hållbart 

samarbete mellan skola, näringslivet och förvaltningens 

verksamheter.” 
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Övriga frågor 

Rosa Lundmark frågade om beroendemottagningen. Gunilla Ekstrand 

redogjorde från det mötet som varit mellan parterna.  

 

Parvin Araghi ställde fråga om det nya rapporteringssystemet för 

hemtjänsten. Leif Kananen redogjorde för vissa inkörningsproblem 

men att uppföljning sker varje vecka. 

 

Ellinor Fornebrant frågade hur det går med lokal i Östberga för 

fritidsgården. Lena Lundström Stolts talade om att det är klart med en 

lokal i samma hus som den tidigare fritidsgården låg i.    
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§ 23  
Stadsdelsdirektörens information  

Stadsdelsdirektören Lena Lundström Stoltz informerade om följande: 

 

Enheternas verksamhetsprogram för 2014 finns presenterade i pärmar 

vid sammanträdet. 

 

Jämställdhetsministern Maria Arnberg besökte den 3 februari 

Relationscentrum Sydost. Verksamheten presenterade sitt arbete som 

innefattar stöd till våldsutsatta, behandling till barn som upplevt våld i 

en nära relation samt behandling för vuxna våldsutövare.  

 

Nämnden inbjuds att lyssna till Gertrud Åström, expert på 

jämställdhetsfrågor den 13 februari 2014  i Årsta Folkets Hus. 

Programmet har titeln ”Kunskapsresan”. Jämställdhet är ett 

fokusområde under 2014. 

 

Goda exempelmässan äger rum den 13 maj 2014 i Globen.   

 

Enskedespelen i Margaretaparken- förvaltningen och trafikkontoret 

arbetar för en bra lösning inför årets spel samt för en mer långsiktig 

lösning inför kommande evenemang. 

 

Utbildningsförvaltningen har beslutat att från och med höstterminen 

2014 flytta årskurserna 5-9 till från Rågsvedsskolan till tio andra 

intilliggande skolor. Eleverna kommer att köras med buss till andra 

skolor.   

 

Nämnden tackade för informationen. 


